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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA VINT-I-TRES DE
DESEMBRE DE DOS MIL TRETZE

A la vila de Roses  (Girona), el 23 de desembre de dos mil tretze

Quan són les 13:30 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha
repartit.

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer  tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sra. Imma Carrion Ferrer Regidora
Sr. Francisco Martínez Pérez Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora
Sr. David Beltran Blanco Regidor
Sra. Francisca Martin Mendoza Regidora
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora

Són absents en el moment de començar la sessió:
Sra. Magda Casamitjana Aguilà Regidora, que s’incorporarà en el punt
número 8 de l’ordre di dia, quan són les 14:15 hores.

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.
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01.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS.

− Ordinària del dia 25 de novembre de 2013

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar l’acta
tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

02.- INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA.

L’alcaldessa informa als presents que la senyora Magda Casamitjana s’incorporarà a la
sessió en el punt número 8, perquè no va assistir a la comissió informativa i per aquest
motiu prefereix incorporar-se més tard.

DADES ESTADÍSTIQUES A 1 DE DESEMBRE DE 2013

Població total  19.673 habitants
Homes    9.856 habitants que representen el 50,14% de la població
Dones   9.817 habitants que representen el 49,90% de la població
< 16 anys   3.812 que representen el 19,33% de la població
Atur a 1 de novembre de 2012 era de 1688 persones i aquest any ha estat de 1.653
persones.

INCIDÈNCIES DEL GIE

− Total d’incidències rebudes: 233
− Incidències desestimades:   16
− Incidències resoltes:     186 d’un total de 217 que suposa un 86 % del total
− Incidències pendents                     31

DECRETS DICTATS DES DE L’ALCALDIA DEL 27 DE NOVEMBRE AL 17 DE DESEMBRE
DE 2013

Total de decrets  143
Contingut econòmic      19
Contingut urbanístic      10
Contingut general        114

REUNIONS DE TREBALL, VISITES I ACTES FINS EL 17 DE DESEMBRE

Reunions de treball a Roses
− 22 Reunions de treball
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− 3 Consell Executiu PRODER
− 2 Consells Executius PORT i PRODER
− 4 Meses de Contractació
− 4 Gerències d’Urbanisme
− 5 Juntes de Govern Local
− 1 Consell Administració ROSESNET
− 1 Junta de Portaveus
− 1 Ple Pressupostos
− 1Comissió Informativa
− 1 Ple
− 1 Junta Local de Seguretat
− Assemblea Terra de Pas
− Terra de Pas – Electes francesos
− Reunió directors de secundària - Presentació projecte Famillium i dades escolars dels

centres.
− Reunió “Badies més belles del món”

Reunions de treball fora de Roses
− Figueres, Projecte Empordà (Turisme dels municipis de l'Alt i Baix Empordà).
− Figueres, Consell d’Alcaldes
− Llança, Assemblea Terra de Pas
− Torroella de Montgrí, Consell Administració Patronat de Turisme

Visites rebudes a Roses
− 19 visites
− Sr. Pere Pedrosa, director gral. de Transports i Mobilitat de la Generalitat de Catalunya.

(Canals Sta. Margarida)

Actes a Roses
− Assemblea de Pares i Mares de l’escola Montserrat Vayreda
− Presentació parelles lingüístiques del programa Voluntariat per la llengua i del llibre

Origen: Tambakunda
− II NIT DE L’ESPORT
− Signatura conveni col·laboració Institut Illa de Rodes
− Signatura conveni col·laboració Escola Narcís Monturiol
− Signatura conveni Associació d’Avis de Roses “Casa del Mar”.
− Signatura conveni Centre Distribució Aliments (CARITAS i CREU ROJA)
− Encesa enllumenat de Nadal 2013 juntament amb ACOR
− Presentació Cartell de Carnaval 2014
− Conferència Carles Viver i Pi-Sunyer, catedràtic de Dret Constitucional i president del

Consell Assessor per a la Transició Nacional.
− 1 casament civil
− 11è Concert Benèfic  Fundació Roses Contra el Càncer
− Aperitiu de Nadal ofert per l’Associació d’Avis “CASAL DEL PESCADOR”
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− Reconeixement als socis més antics de la CREU ROJA
− Entrega premis guanyadors concurs Nadala ’13 de la Piscina Mpal.
− Concert de Nadal 2013
− Representació “Els Pastorets”

Actes fora de Roses
− Figueres, CONCERT DE CAP ANY-TV3 (enregistrament)
− Torroella de Montgrí, PREMISG! 13 - Patronat de Turisme

Assistència als mitjans de comunicació
− Setmanari “Hora Nova”, entrevista
− Cat Radio, entrevista
− Roda de premsa, pressupostos
− Hora de l’Alcalde/ssa

FELICITACIONS I AGRAÏMENTS

Felicitacions rebudes
− Felicitació de la C.P. Puerto Royal Marine a la Policia Local per la feina de senyalització

dins el vial d’accés a l’edifici - pintar una línia groga. (S’djunta document)

Agraïments
− Agraïment del director de l’Institut Illa de Rodes al consistori, i en especial a la Regidoria

d’Esports i Joventut, per la nominació i reconeixement de l’Associació Escolar Illa de
Rodes a la II Nit de l’Esport.

− Agraïment del director de l’Institut Illa de Rodes al consistori i a la Regidoria d’Educació
per la creació del Consell Sectorial d’Esports.

− (S’adjunta document)

El Ple en queda assabentat.

03.- VERIFICAR EL DOCUMENT ANOMENAT "TEXT REFÓS DEL PLA ESPECIAL DEL
CATÀLEG DE CONSTRUCCIONS EN SÒL NO URBANITZABLE DEL TERME
MUNICIPAL DE ROSES”, REDACTAT EL MES SETEMBRE DE 2013  PELS
ARQUITECTES JOSEP I JOAN ANTONI VILANOVA BRUGUÉS DE L’EMPRESA
VILANOVA ARQUITECTES, SCP, D’INICIATIVA MUNICIPAL

La senyora Sílvia Ripoll, com a responsable de l’àrea d’Urbanisme presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient
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Verificar el document anomenat "Text refós del Pla especial del catàleg de construccions en
sòl no urbanitzable del terme municipal de Roses”, redactat el mes setembre de 2013  pels
arquitectes Josep i Joan Antoni Vilanova Brugués de l’empresa Vilanova Arquitectes, SCP,
d’iniciativa municipal.

Antecedents

1. El Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 29 d’abril de 2013 acorda:
1) Resoldre les al·legacions presentades contra l’acord de la Junta de Govern Local del

24 de setembre de 2012, d’aprovació d’aprovació inicial, per segona vegada, del
document anomenat “Pla especial del catàleg de masies i cases rurals en sòl no
urbanitzable del municipi de Roses”.

2) Aprovar provisionalment el document anomenat “Pla especial del catàleg de
construccions en sòl no urbanitzable del terme municipal de Roses”, redactat el mes
d’abril de 2013  pels arquitectes Josep i Joan Antoni Vilanova Brugués de l’empresa
Vilanova Arquitectes, SCP, d’iniciativa municipal.

3) Trametre-ho a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per tal que pugui
adoptar l’acord d’aprovació definitiva del Pla especial.

4) Notificar-ho als al·legants, per al seu coneixement i als efectes oportuns.

2. La Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona del Departament de Territori i
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya en sessió de 13 de juny de 2013 (n/RE
10521/11.07.2013), acorda:
1) Aprovar definitivament el Pla especial del catàleg de masies i cases rurals en sòl no

urbanitzable del municipi de Roses, supeditant-ne la publicació al Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya (DOGC) i conseqüent executivitat a la presentació d’un text
refós, per duplicat, verificat per l’òrgan que ha adoptat l’acord d’aprovació provisional
de l’expedient i degudament diligenciat que incorpori les prescripcions següents:
1.1) Cal excloure de l’annex 1, les fitxes identificades amb els números 08 Mas

Llobatera, 18 Mas d’en Figa, 19 Mas Patiràs i 20 Mas de la Regollosa i
incorporar-les a l’annex 3.

1.2) En relació amb els elements identificats a l’annex 2, caldrà limitar els usos
admesos en l’edificació de la fitxa 01 a activitats que no generin interferències
respecte a la funcionalitat i seguretat dela carretera GI-614. Pel que fa a les
fitxes 2, 3 i 4 que tenen tipologies corresponents a habitatges concordants
amb la seva època de construcció, llevat que es justifiqui un origen diferent al
d’habitatge en quin cas podrien admetre altres usos. Pel que fa a la fitxa 5,
caldrà justificar la implantació legal de l’habitatge familiar per admetre la seva
consolidació.

1.3) A l’annex 3, restes de masies, caldrà completar les fitxes 18 Mas Llevant de
cala Rostella, 19 Mas dels Sortells, 20 Mas Heura Morella i 21 Mas Perpinya
amb emplaçament i característiques gràfiques. Així mateix, totes les fitxes
d’aquest annex hauran d’incorporar la localització gràfica de l’element
corresponent.

1.4) Cal incorporar al document la justificació del compliment del planejament
territorial urbanístic.
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1.5) Cal precisar el contigut de l’article 16 de la normativa d’acord amb el que
preveu l’article 51.1 del TRLU (Text refós de la Llei d’urbanisme), segons el
qual aquestes ampliacions han de tenir característiques pròpies de l’àmbit
territorial on s’emplacin.

1.6) Amb caràcter general, el contingut de les fitxes i la descripció d’elements
identificats han d’incorporar documentació gràfica que permeti localitzar amb
facilitat el seu emplaçament.

1.7) Cal sol·licitar informes a la Direcció General de Prevenció, Extinció d’Incendis
i Salvaments i a la Direcció General de Protecció Civil.

3. En data 24 de juliol de 2013, RE 11214/13, la Subdirecció General de Programes de
Protecció Civil de la Direcció General de Protecció Civil del Departament d’Interior de la
Generalitat de Catalunya tramet l’informe emès el dia 16 de juliol de 2013 pel tècnic del
Servei de Gestió del Risc i Planificació, amb les següents conclusions:
1) Pel que fa al risc d’incendis forestals, sense perjudici de les prescripcions de la

Direcció General de Prevenció d’Incendis i Salvaments del Departament d’Interior i
del Servei de Prevenció d’Incendis Forestals del Departament d’Agricultura,
Ramaderia i Pesca, Alimentació i Medi Natural, es considera que el catàleg de
construccions en sòl no urbanitzable no suposa un increment ni del perill com
tampoc de la vulnerabilitat. Amb tot, s’ha de tenir en compte que la majoria del terme
municipal està inclòs en el perímetre de protecció prioritària (PPP) de Cap de Creus
(G2). Els PPP són zones amb un gran risc d’incendi forestal i amb una continuïtat de
la massa forestal en la que es poden produir un gran incendi forestal. Cal adequar la
planificació i les distàncies de protecció dels edificis i nuclis de població que
confronten amb la forest a aquest risc d’incendi forestal més elevat.
Moltes de les construccions del catàleg es troben en zones amb perill d’incendis molt
alt. Es recorda que la normativa bàsica de prevenció d’incendis forestals és el Decret
64/1995 i, concretament per a aquest catàleg de construccions, es recomana que
segueixin les especificacions del Codi Tècnic de l’Edificació pel que fa a les
distàncies de protecció dels edificis.
Es recomana que de la mateixa manera que està previst adaptar els camins i
aparcaments d’algunes construccions, es compleixi les mesures d’aproximació als
edificis recollides al Codi Tècnic de l’Edificació. Quant al subministrament  elèctric, en
cas que es descarti la generació autònoma i el cablejat soterrat i s’opti pel
subministrament per mitjà de conductors aeris, cal que la instal·lació segueixi la
normativa de referència pel que fa al tractament de la vegetació a la zona d’influència
de les línies elèctriques, el Decret 268/1996, de 23 de juliol.

2) Pel que fa al risc d’inundacions, no hi ha incompatibilitats, perquè no hi ha zona
inundable en el terme municipal de Roses.

3) Quant al risc químic en establiments industrials, atès que el catàleg de masies i
cases rurals només contempla la reconstrucció o rehabilitació (d’edificis ja existents),
no són d’aplicació els criteris establerts a la Resolució IRP/971/2010. Malgrat això, i
sobretot per a aquelles edificacions amb finalitats residencials, aquelles que tinguin
usos hotelers, turisme rural, activitats d’educació en el lleure i restauració, cal tenir
en compte la seva situació respecte a l’establiment  de Repsol Butano, SA. Per
aquests casos i que es trobin situats a menys de 500 metres de l’establiment, es
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recomana que es segueixin les mesures de protecció de la Resolució anteriorment
esmentada en tant que sigui possible.

4) Es requereix al municipi de Roses la redacció dels plans d’actuació municipal que té
l’obligació de redactar. A més, cal recordar la conveniència que el municipi elabori
els plans d’actuació municipal que té la recomanació de redactar. Aquests plans han
de ser homologats per la Comissió de Protecció Civil de Catalunya.

5) Finalment, el catàleg de construccions en sòl no urbanitzable indica l’ús actual de les
edificacions i els usos permesos. Cal que les construccions que no tinguin ús
residencial revisin la seva afectació per part del Decret 82/2010, de 29 de juny, pel
qual s’aprova el catàleg d’activitats i centres obligats a adoptar mesures
d’autoprotecció i es fixa el contingut d’aquestes mesures.

4. En data 24 d’octubre de 2013, RE 15523/13, la Regió d’Emergències de Girona de la
Direcció General de Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvaments del Departament
d’Interior de la Generalitat de Catalunya, tramet l’informe emès el dia 22 d’octubre de
2013 pel cap de l’àrea de prevenció i gestió, amb les següents conclusions:
Per tal de definir els condicionats a tenir en compte a l’hora de dissenyar el planejament
urbanístic municipal, s’han de complir els requeriments normatius següents referits a les
següents mesures de prevenció d’incendis:
a) Disponibilitat d’hidrants per a incendi: L’obligatorietat de disposar d’hidrants d’incendi

queda determinada en la normativa que tot seguit es relaciona:
- L’article 2.e) del Decret 64/1995, de 7 de març, pel qual s’estableixen mesures

de prevenció d’incendis forestals, estableix que les urbanitzacions que no tinguin
una continuïtat immediata amb la trama urbana i que estiguin situades a menys
de 500 m de terrenys forestals han de disposar d’una xarxa d’hidrants d’incendi
de 100 mm de diàmetre, d’acord amb l’article 1 de l’Annex del Decret 241/1994.

- L’article 8.1 del Decret 123/2005, de 14 de juny, de mesures de prevenció dels
incendis forestals en les urbanitzacions sense continuïtat immediata amb la
trama urbana, estableix que la xarxa d’hidrants homologats per a l’extinció
d’incendis ha de complir els requisits establerts pel Decret 241/1994.

- Per a usos no industrials, la Secció 4 del Document Bàsic Seguretat en cas
d’Incendi del Reial Decret 314/2006, de 17 de març, pel qual s’aprova el Codi
Tècnic de l’Edificació (CTE), estableix la necessitat de disposar d’hidrants
d’incendi a les edificacions destinades a usos no industrials en funció de la seva
alçada d’evacuació, de la seva ocupació i de la seva superfície.

- La Instrucció Tècnica Complementària SP-120 defineix la necessitat i les
condicions tècniques de la xarxa d’hidrants.

b) Condicions d’entorn i d’accessibilitat per a bombers. Cal afegir les especificacions
tècniques següents:
- Per a usos industrials, la Secció 5 del Document Bàsic de Seguretat en cas

d’incendi del Reial Decret 314/2006, de 17 de març, pel qual s’aprova el Codi
Tècnic de l’Edificació (CTE), i posteriors modificacions i correccions, estableix
les condicions d’aproximació  i entorn dels edificis (amplada mínima dels vials
de circulació, la seva alçada mínima lliure, la capacitat portant, els radis dels
trams corbats), així com l’accessibilitat per façana, per tal de garantir-hi la
intervenció dels bombers. També es determina que en zones limítrofes o
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interiors a àrees forestals, s’ha de disposar d’una única via d’accés que finalitzi
en un cul de sac circular de 12,5 m de radi.

- Per a usos industrials, l’Annex II del Reglament de seguretat contra incendis en
els establiments industrials, aprovat pel Reial Decret 2267/2004, de 3 de
desembre, estableix que tant el planejament urbanístic com les condicions de
disseny i construcció dels edificis, en particular el seu entorn immediat, i els
seus accessos, han de possibilitar i facilitar la intervenció dels serveis d’extinció
d’incendis. El punt 10 de l’Annex II, obliga a disposar de dues vies d’accés
alternatives a aquells establiments industrials que limitin amb zones forestals;
alternativament permet disposar d’una única via d’accés que finalitzi en un cul
de sac circular de 12,5 m de radi.

c) Franja de protecció respecte de la forest. La necessitat de mantenir aquesta franja
de protecció respecte a la massa forestal s’estableix en:
- L’article 2.a) del Decret 64/1995, de 7 de març, pel qual s’estableixen mesures

de prevenció d’incendis forestals, estableix que les urbanitzacions que no tinguin
continuïtat immediata amb la trama urbana i que estiguin situades a menys de
500 m de terrenys forestals han de disposar d’una zona de seguretat de 25 m
d’amplada, a comptar des del seu perímetre exterior.

- L’article 6.3 del Decret 123/2005, de 14 de juny, de mesures de prevenció dels
incendis forestals en les urbanitzacions sense continuïtat immediata amb la
trama urbana, especifica que les noves urbanitzacions que prevegin els plans
d’ordenació urbanística municipal han d’incloure dintre del seu àmbit les franges
de protecció contra incendis. El mateix article 6, així com l’Annex 2 del Decret,
fixen les condicions d’aquestes franges de protecció.

- Per a usos no industrials, la Secció 5 del Document Bàsic Seguretat en cas
d’incendi del Reial Decret 314/2006, de 17 de març, pel qual s’aprova el Codi
Tècnic de l’Edificació (CTE), i posteriors modificacions i correccions, determina
que en zones limítrofes o interiors a àrees forestals, s’ha de disposar d’una
franja de 25 m d’amplada separant la zona edificada de la forestal, lliure
d’arbustos o vegetació que pugui propagar un incendi de l’àrea forestal, així com
un camí perimetral de 5 m, que podrà incloure’s a la mateixa franja.

- Per a usos industrials, l’apartat 10 de l’Annex II del Reglament de seguretat
contra incendis en els establiments industrials, aprovat pel Reial Decret
2267/2004, de 3 de desembre, estableix que els establiments de risc mig  i alt
ubicats propers a una massa forestal, han de mantenir una franja perimetral de
25 m d’amplada permanentment lliure de vegetació baixa i arbustiva, amb la
massa forestal aclarida i les branques baixes esporgades.

d) Ubicacions no permeses en establiments industrials i d’emmagatzematge: Cal
considerar les restriccions per a edificacions d’ús industrial i d’emmagatzematge en
relació amb ubicacions no permeses de sectors d’incendis amb activitats industrials i
d’emmagatzematge que determina l’apartat 1 de l’Annex II del Reglament de
seguretat contra incendis en els establiments industrials, aprovat pel Reial Decret
2267/2004, de 3 de desembre.

5. En data 31 d’octubre de 2013, RE 15840/13, els arquitectes Josep i Joan Antoni
Vilanova Brugués de l’empresa Vilanova Arquitectes, SCP, presenten el document
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anomenat "Text refós del Pla especial del catàleg de construccions en sòl no
urbanitzable del terme municipal de Roses”, de data setembre de 2013.

6. Amb data 8 de novembre de 2013, el cap del Departament de Planejament i Execució
Urbanística de l’àrea d’Urbanisme informa amb les següents consideracions:
1) El document presentat dóna compliment a les prescripcions que figuren a l’acord

d’aprovació definitiva del Pla especial, adoptat per la Comissió Territorial
d’Urbanisme de Girona  en sessió del dia 13 de juny de 2013, concretament:
• S’han exclòs de l’annex 1 les fitxes indicades amb els números 08 Mas de la

Llobatera, 18 Mas d’en Figa, 19 Mas Patiràs i 20 Mas de la Regollosa i, s’han
incorporat a l’annex 3 amb els números d’identificació 18, 19, 20 i 21.

• S’ha exclòs la fitxa 01 (peons caminers de la carretera de Cadaqués) de l’annex
2 i s’ha incorporat a l’annex 5 – Altres construccions  preexistents – ja que no hi
ha activitats possibles i admeses en el planejament, que no generin
interferències respecte la funcionalitat i seguretat de la carretera GI-614.

• Pel que fa referència a les fitxes 2, 3 i 4 de l’annex 2, es mantenen en el mateix
annex, però amb l’únic ús permès d’habitatge, que és el que actualment tenen.
S’han exclòs els altres usos.

• Respecte a la fitxa 5, no s’ha localitzat, en els arxius municipals, documentació
que justifiqui la implantació legal de l’habitatge familiar, per la qual cosa s’ha
exclòs de l’annex 2 i s’ha incorporat a l’annex 4 – Construccions preexistents
destinades a habitatge.

• S’han exclòs les fitxes 18 Mas a Llevant de Cala Rostella, 19 Mas dels Sortells,
20 Mas Heura Morella i 21 Mas Perpinyà ja que no ha estat possible localitzar-
ne les restes. A totes les fitxes de l’annex 3 s’hi ha incorporat la localització
gràfica de l’element corresponent.

• En l’apartat 1.5. Marc Urbanístic Legal, s’ha incorporat la frase: “El present Pla
especial compleix les determinacions del planejament territorial i urbanístic”.

• S’ha modificat l’article 16, substituint el paràgraf: “Les determinacions dels
articles que es redacten a continuació  (articles 17,18,19 i 20) fan referència als
criteris de reconstrucció i/o rehabilitació de les edificacions existents. Les
ampliacions que siguin possibles, podran tenir un caràcter més obert, amb un
llenguatge arquitectònic contemporani en contraposició al llenguatge tradicional
de l’edificació existent”  per la frase  "Les ampliacions, quan siguin possibles,
han de tenir les característiques pròpies de l’àmbit territorial on s’emplacin”.

• El document del Pla especial incorpora plànols de situació amb la localització
gràfica de tots els elements.

2) S’han incorporat al Text refós les prescripcions de l’informe emès el dia 16 de juliol
de 2013 per la Subdirecció General de Programes de Protecció Civil de la Direcció
General de Protecció Civil del Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya
(n/RE 11214/13).

3) A l’article 13 de les normes urbanístiques del Pla especial s’incorporen les
determinacions de l’informe emès el  dia 22 d’octubre de 2013 per la Regió
d’Emergències de Girona de la Direcció General de Prevenció, Extinció d’Incendis i
Salvaments del Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya (n/RE
15523/13).

I conclou que:
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• S’escau proposar  al Ple de l’Ajuntament l’adopció de l’acord de verificació del
Text refós del Pla especial i trametre-ho a la Comissió Territorial d’Urbanisme de
Girona, per tal que pugui  publicar l’acord de l’aprovació definitiva al DOGC i que
el document sigui executiu.

7. La Comissió Informativa del dia 16 de desembre de 2013 ha emès un dictamen favorable
al respecte.

Fonaments de dret

Primer. Pla d'ordenació urbanística municipal (POUM) de Roses (DOGC núm. 5682 de
30.07.2010).

Segon. Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010), modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer
(DOGC núm. 6077, de 29.02.2012).

Tercer. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei
d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006).

Quart. Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya (DOGC núm. 3887, de 20.05.2003).

Cinquè. Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 80, de
03.04.1985).

Sisè. Decret d’Alcaldia núm. 3562/11, de 14 de desembre de 2011, de delegacions (BOP de
Girona núm. 246, de 28.12.2011).

A proposta de la regidora responsable de l’àrea d’Urbanisme, Sílvia Ripoll i Cayuela,  el  Ple
adopta el següent

Acord

1. Verificar el document anomenat "Text refós del Pla especial del catàleg de construccions
en sòl no urbanitzable del terme municipal de Roses”, redactat el mes setembre de 2013
pels arquitectes Josep i Joan Antoni Vilanova Brugués de l’empresa Vilanova
Arquitectes, SCP (n/RE 15840/13), d’acord amb l’informe emès el dia 8 de novembre de
2013 pel cap del Departament de Planejament i Execució Urbanística de l’àrea
d’Urbanisme, segons el qual s’han incorporat al document les prescripcions contingudes
a l’acord d’aprovació definitiva de data 13 de juny de 2013 adoptat per  la Comissió
Territorial d’Urbanisme de Girona (n/RE 10521/11.07.2013) i, les dels informes de la
Subdirecció General de Programes de Protecció Civil (n/RE 11214/24.07.2013, i de la
Regió d’Emergències de Girona (n/RE 15523/24.10.2013),  les conclusions dels quals
consten transcrites en els punts 3 i 4 de la part expositiva d’aquest acord.
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No obstant això, l’Ajuntament es reserva el dret de recórrer o impugnar les esmenes que
s’introdueixen en el Text refós del Pla especial del catàleg de construccions en sòl no
urbanitzable del municipi de Roses.

2. Trametre a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona i, per tal que doni conformitat i
publiqui  al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, aquest acord i també l’acord
d’aprovació definitiva i la normativa urbanística, per a la seva consegüent executivitat, la
següent documentació:
- 2 exemplars en suport paper.
- 2 exemplars en suport informàtic (CD), un d’ells amb el text de les normes

urbanístiques i els plànols, identificat mitjançant un fitxer independent, degudament
protegit que no permeti la modificació del document i, l’altre en un format de
tractament de textos editables.

- Certificat expedit pel secretari general de la corporació, en el qual s’ha de fer constar
que l’autenticitat i la integritat de la documentació aportada en suport informàtic, es
correspon exactament amb l’aprovada en el darrer acord de tràmit adoptat i,
conseqüentment amb l’aportada amb suport paper. = Exp.4543/10 – ref.:
PL10013EN.

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT

Sra. Sílvia Ripoll.- Manifesta que farà una breu explicació dels antecedents, un resum per
intentar explicar-ho de la millor manera possible. Tal i com va fer a la comissió informativa,
diu que aquest pla especial del catàleg de construccions en sol no urbanitzable és un
document que té un llarg recorregut. No és un document d’ahir ni d’abans d’ahir, sinó que ja
ve de temps enrere.

Inicialment es parlava del catàleg de masies i de cases rurals, el qual es va aprovar
inicialment per decret el 30.12.2010 i es va ratificar per Junta de Govern  l’11 de febrer de
2011, però degut a una modificació que es va produir a la Llei d’Urbanisme, es va suspendre
la tramitació d’aquest catàleg de masies i cases rurals i es va elaborar un pla especial de
construccions en sol no urbanitzable.

Aquest pla especial de construccions en sol no urbanitzable inclou el màxim possible de
construccions, a part de masies i de cases rurals, per tal de donar vida i d’afavorir els
propietaris i veïns amb l’objectiu que es rehabilitin o reconstrueixin les edificacions que així
ho permeti aquest pla especial.

Després dels diferents tràmits, el 29 d’abril de 2013, en el ple d’aquesta corporació s’aprova
provisionalment aquest pla i es tramet a la Comissió Territorial d’Urbanisme perquè
procedeixi a l’aprovació definitiva del mateix.

La Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en sessió del 13 de juny de 2013 aprova
definitivament aquest pla especial, supeditant la seva eficàcia jurídica a la publicació del
mateix en el DOGC i també a la presentació d’un text refós que incorpori una sèrie de
prescripcions.
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Aquestes prescripcions són les següents: El pla especial conté vuit annexos, en tot cas la
Comissió Territorial d’Urbanisme exclou de l’annex I que té per títol fitxes de masies i cases
rurals catalogades, les fitxes que s’identifiquen amb els números 8, 18, 19 i 20 i s’han
d’incorporar a l’annex 3, on hi ha la descripció de les restes de masies.

Pel que fa a l’annex 2 que conté fitxes de construccions anteriors a l’entrada en vigor del
primer instrument de planejament, hi ha una fitxa que és la fitxa 01 i perquè tothom se situï,
correspon als peons caminers de Cadaqués, on l’informe de la Comissió Territorial
d’Urbanisme diu que en aquest cas cal limitar els usos admesos d’aquesta construcció, per
tal que no interfereixi en la funcionalitat i seguretat de la carretera GI614, de manera que
aquesta construcció s’incorporarà a l’annex 5, que porta el nom d’altres construccions
preexistents, ja que no hi ha activitats possibles i admeses en el planejament que no generin
interferències en la funcionalitat i la seguretat d’aquesta carretera.

Continuant dintre de l’annex II, mirant les fitxes 2, 3 i 4 es mantenen en aquest mateix
annex, però en l’únic ús admès d’habitatge que és el que actualment tenen, s’han exclòs els
altres usos,  ja que tal i com demanava la Comissió Territorial d’Urbanisme calia que per tal
que tinguessin admesos usos diferents als d’habitatge, calia que justifiquessin un origen
diferent.

Pel que fa a la fitxa 5, no s’ha localitzat en els arxius municipals la implantació legal
d’habitatge familiar, per la qual cosa s’ha exclòs de l’annex II i ha passat a l’annex IV on hi
ha les fitxes de totes aquelles construccions preexistents destinades a habitatge.

La Comissió Territorial d’Urbanisme continua demanant-nos que cal completar
l’emplaçament i les característiques de les fitxes 18, 19, 20 i 21 de l’annex III i segons
l’informe del cap del departament de  planejament i execució urbanística de l’àrea
d’urbanisme i en relació a aquestes fitxes s’han exclòs de l’annex III, perquè no ha estat
possible localitzar-ne les restes, en compliment del què demana la Comissió Territorial
d’Urbanisme s’han incorporat a totes les fitxes d’aquest annex la localització gràfica
corresponent a cada element.

La Comissió Territorial d’Urbanisme ens diu que cal incorporar la justificació del compliment
del planejament territorial urbanístic i així s’ha fet. El dia 24 d’octubre del 2013 es tramet a
l’Ajuntament l’informe de bombers que és favorable amb una sèrie de recomanacions que
també s’incorporaran posteriorment al text refós, ja que ens trobem en una zona sensible,
pel que fa al tema de riscos d'incendis.

El 31 d’octubre del 2013, l’empresa Vilanova Arquitectes presenta el text refós que ara
verifiquen, on s’inclou tot el que ens ha demanat la Comissió Territorial d’Urbanisme.

D’altra banda, vol dir que es tracta d’unes qüestions purament tècniques provinents d’una
ponència tècnica de la Comissió Territorial d’Urbanisme que és un organisme
supramunicipal que emet decisions vinculants.
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Que podem estar o no d’acord amb les decisions que pren la Comissió Territorial
d’Urbanisme, però per tal de no entorpir, de no enlentir, de no paralitzar i no perjudicar més
a tots aquells veïns que estan esperant que això vegi la seva fi, ara s’escau l’adopció del
següent acord i a l’igual que en el seu dia, l’anterior equip de govern va verificar el text refós
del POUM amb l’acord que va adoptar la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en un
ple del 12 de maig del 2010. A l’acord d’avui, no només verificarem el text refós, sinó que
s’hi ha fet un afegit igual que va fer l’anterior Equip de Govern amb la mateixa idea i suposa
que amb la mateixa voluntat que ho fan ara que és la de no tenir aturat el poble
urbanísticament parlant.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Francisco Martinez.- Agraeix a la regidora d’urbanisme que tingui com a model l’antic
Equip de Govern. És una cosa per agrair.

Diu que aquest pla especial  -que en diu de masies- de construccions en sòl no urbanitzable,
no és ben bé el què l’Ajuntament de Roses va enviar, sinó que com ha passat en altres
àrees de la política, en aquest cas ha tocat al municipi de Roses i ens ve retallat per la
Comissió Territorial d’Urbanisme.

Hi ha algunes amb les que podrien estar d’acord, però hi ha altres, com han vist a la Junta
de Portaveus que no són capaços de posar-nos d’acord. Dels raonaments que fa la
Comissió Territorial d’Urbanisme, entenen que en alguns casos estan agafats en pinces. Per
tant, no poden estar d’acord amb aquests informes i el vot del Grup Municipal Socialista
seria un vot negatiu.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Llegeix el text del tenor literal següent:

“ Un cop realitzada l’anàlisi de l’expedient corresponent a l’informe sobre l’Aprovació
Definitiva del Pla Especial del Catàleg de construccions en sòl no urbanitzable de Roses
realitzat per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona,  del qual s’en deriva el Text
Refós el nostre grup vol remarcar els següents aspectes:

PRIMER:

A la Proposta de resolució de la Comissió Territorial d’Urbanisme figura com a OBJECTE de
l’expedient:

Identificar i regular les masies i cases rurals susceptibles de reconstrucció o rehabilitació al
sòl no urbanitzable del municipi de Roses .

SEGON:
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La  Comissió Territorial d’Urbanisme va acordar excloure de l’Annex 1 (Fitxes de masies i
cases rurals catalogades), les fitxes  identificades corresponents als números:

• 08 Mas de la Llobatera
• 18 Mas d’en Figa
• 19 Mas Patiràs
• 20 Mas de la Regollosa

Per incorporar-les a l’Annex 3 (restes de masies sense entitat per a la seva catalogació).
L'exclusió es basa en l'informe de Paisatge de la Direcció General del Territori i Urbanisme
de 15 novembre de 2012 que diu:

“En general considera no recuperables aquelles ruïnes situades en espais on els valors
ambientals i paisatgístics prevalen sobre la recuperació arquitectònica. Així es planteja
descatalogar les fitxes de les construccions en estat ruïnós o abandonades que es troben
dins els límits del Parc Natural del Cap de Creus  o en la Zona d’espais de protecció
especial d’alt valor agrícola i connector, concretament proposa la recomanació següent:
Revisar la catalogació de les fitxes 2, 3, 6, 8, 12, 13, 16, 17, 18, 19, 20 i 22.”

A partir d’aquest informe la Comissió Territorial d’Urbanisme considera que : D’aquestes
fitxes les 08, 18, 19 i 20 son edificacions en molt mal estat de conservació, amb topografia
accidentada, sense accés o precari, sense serveis ni infraestructures, en zona de risc
d’incendi forestal dins l’àmbit del Parc Natural del Cap de Creus per la qual cosa considera
no oportuna ni convenient la seva reconstrucció i coincideix  amb l’informe de Paisatge de la
Direcció General del Territori i Urbanisme de 15 novembre de 2012 amb la necessitat de
descatalogar aquests elements.

Amb la qual cosa insta a la redacció d’un TEXT REFÓS que les canviï d’Annex 1 a 3.
....................

Vist l’anàlisi que la motiva ens cal fer les següents consideracions:

PRIMERA:

Primer de tot, cal tenir molt clar que es tracta d’una RECOMANACIÓ per part de l'informe de
Paisatge. I que aquesta recomanació finament afecta a la RESOLUCIÓ de la Comissió
d’Urbanisme només a unes masies concretes no pas a totes. Per tant no es tractava d’una
obligació.

SEGONA:

Sobre les quatre masies afectades, cal reconèixer que de les previstes a l’Annex 1 són les
que es troben en un estat de conservació més precari, tant pel que fa a la seva construcció
com als accessos.  Però també cal reconèixer clarament que es troben suficientment
definides i identificables en la seva estructura existent com per a analitzar i dur a terme una
operació de rehabilitació o reconstrucció per la qual cosa s’entén que és excessivament
restrictiva la seva inclusió a l’Annex 3 com a masies sense entitat.
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 És molt important recordar que l’Objecte del Catàleg de Masies i Cases Rural Identificar i
regular les masies i cases rurals susceptibles de reconstrucció o rehabilitació. No tenir
aquesta possibilitat representa una pèrdua de patrimoni particular i col.lectiu molt greu.

TERCERA:

Referent a la xarxa de camins, accessos i la seva conservació, o recuperació  també és un
element  de primer ordre patrimonial i de gestió de la seguretat i dels incendis. En aquest
punt, les Masies i Cases rurals estratègicament situades en el territori, hi juguen un paper
molt important col.laborant i ajudant a una millor o i més eficient gestió del medi.

QUARTA:

També és molt important i cal tenir molt clar que el Paisatge del Parc Natural del Cap de
Creus és històricament HUMANITZAT.  On les masies han deixat la seva petja, com a
elements estratègics fonamentals del territori, igual que ho és el megalitisme i  ho són totes
les terrasses i construccions de pedra seca que ens demostren que és un territori treballat i
viscut, d’un alt valor patrimonial.  Precisament,  en aquesta interacció home – medi natural
rau el valor de la combinació dels valors ambientals paisatgístics i arquitectònics que el fan
únic.

Prescindir d’un d’aquests valors, l’arquitectònic en aquest cas, com proposa el Departament
de Paisatge representa una pèrdua patrimonial irreparable.

CINQUENA:

Tenint en compte els principis d’autonomia i competències municipals, i d’acord amb les
motivacions descrites demanem als Grups Municipals que ens facin costat i es recuperi la
catalogació de les fitxes 08, 18, 19 i 20 dins l’Annex 1 tal i com recollia l’Aprovació
Provisional del Catàleg.

I que així es traslladi, als seus efectes, a la Comissió Territorial d’Urbanisme.”

Per finalitzar, el senyor Francesc Giner manifesta que si no és així, votaran en contra de la
proposta.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Sra. Montse Mindan.- Diu que com que han estat parlant en Junta de Portaveus, els vol
explicar que hi ha coses que són molt clares.

L’Ajuntament no està decidint res, no està tenint en compte unes recomanacions, sinó que
estan fent un informe aprovat, que no és un informe, sinó un dictamen, un dictamen aprovat
per la Comissió Territorial d’Urbanisme en la qual va demanar tots els informes que li van
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semblar i que va necessitar per prendre una decisió. Ara ens envien a nosaltres el resum de
la seva decisió.

Aclareix que la Comissió Territorial d’Urbanisme és un ens supramunicipal i, per tant, el seu
dictamen és vinculant.

El que fan avui és el tràmit d’aprovar-lo per poder-lo publicar i perquè tota aquella gent que
tenim aturada, esperant la seva llicència la pugui tirar endavant.

Creu que ho ha explicat molt bé la senyora Sílvia Ripoll. Estan aprovant aquest document
per no paralitzar i tot i que han posat una “coletilla” que és la mateixa que en el seu dia hi va
haver en el punt per dir que nosaltres acceptem, evidentment, com no pot ser d’una altra
manera el dictamen, però deixen palès que hi ha alguns punts amb els que no estan
d’acord.

De al·legat i defensa dels parcs naturals diu que no és el punt del dia d’avui. Avui només fan
l’aprovació d’aquest dictamen que els fa i els remet la Comissió Territorial d’Urbanisme per
poder-lo publicar i després veuran si es poden tornar a incorporar aquestes quatre masies i
a més a més, dir i reiterar que tothom té dret a presentar el seu recurs.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Dotze (12) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Masblanch,
Sílvia Useros, Juan Manuel Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel Tarrero,  Carlos López i Montse Mindan.

Vots en contra: Vuit (8) Carles Ferrer, Imma Carrion, Francisco Martinez, Francisca Guijarro,
David Beltran, Francisca Martin, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

04.- APROVAR EL CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE ROSES
I EL CONSELL COMARCAL DE L’ALT EMPORDÀ EN MATÈRIA DE SERVEIS SOCIALS
BÀSICS, ALTRES PROGRAMES RELATIUS AL BENESTAR SOCIAL I POLÍTIQUES
D’IGUALTAT PER A L’ANY 2013.

El senyor Marc Danés, com a responsable de l’àrea de Benestar Social presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient
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Proposta relativa a l’aprovació del conveni de col.laboració entre l’Ajuntament de Roses i el
Consell Comarcal de l’Alt Empordà en matèria de serveis socials, altres programes relatius
al benestar social i polítiques d’igualtat per a l’any 2013.

Antecedents

1. Aprovació del conveni de col.laboració entre l’Ajuntament de Roses i el Consell
Comarcal de l’Alt Empordà en matèria de serveis socials i d’atenció primària, pel Ple en
sessió extraordinària de data 15 de febrer de 2006.
Des d’aquella data, cada any s’ha anat renovant el conveni de col.laboració en matèria
de serveis socials bàsics.

2. Enguany, com els darrers exercicis, i atès el Contracte programa 2012-2015 per a la
coordinació, cooperació i col.laboració entre el Departament de Benestar Social i Família
i el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, en matèria de serveis socials i altres programes
relatius al benestar social i polítiques d’igualtat, s’establirà un únic conveni de
col.laboració amb el Consell Comarcal de l’Alt Empordà per a la prestació de serveis
socials bàsics, per la prestació d’accions d’acollida per a la població immigrant i per
altres programes relatius al benestar social.

3. En data 23 d’agost de 2013, el Consell Comarcal de l’Alt Empordà ens tramet el conveni
de col.laboració definitiu per a l’any 2013, amb els serveis i prestacions per enguany, així
com les condicions econòmiques que regiran cadascun d’aquests serveis.

En aquest sentit, l’article QUART del conveni estableix que el Consell Comarcal lliurarà
un cop rebuda del Departament de Benestar Social i Família, la subvenció corresponent
als serveis socials bàsics, que pel 2013 i en concepte de personal contractat per
l’Ajuntament de Roses, serà de 137.306,32 €, import calculat en base al percentatge de
la població i la ràtio de professionals establerta i explicada a l’article segon del conveni.
En el cas de no justificar la ràtio es descomptarà proporcionalment de la quantia màxima
a subvencionar.

L’article CINQUÈ, estableix que el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, a petició de
l’Ajuntament de Roses podrà prestar a través del seu personal contractat els Serveis
Bàsics d’Atenció Social en compliment de la ràtio de professionals establerta a la Llei
12/2007 de  serveis socials, per al municipi de Roses. En aquest cas, l’Ajuntament de
Roses s’ha de fer càrrec de l’import de la part no subvencionada de les despeses de
salaris dels professionals corresponents per part del Departament de Benestar Social de
la Generalitat de Catalunya. En aquest sentit el personal assignat a l’Ajuntament de
Roses és d’una educadora social a jornada sencera des de l’1 de gener de 2013 i fins el
dia 31 de desembre amb un cost per a l’Ajuntament de 19.784,93 € i d’una treballadora
social a mitja jornada des del dia 1 de gener de 2013 i fins el dia 31 de desembre amb un
cost per l’Ajuntament de Roses de 8.530,04 €.

L’article SISÈ, estableix que el Consell Comarcal lliurarà a l’Ajuntament de Roses la
quantitat de 13.907,54 € en concepte d’aportació d’ajuts d’urgència social, com a
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aportació extraordinària en el contracte programa per a l’any 2013 entre el Consell
Comarcal de l’Alt Empordà i la Generalitat de Catalunya.

A l’article SETÈ, s’estableix que el Consell Comarcal presentarà a principis de l’any 2014
a l’Ajuntament de Roses la liquidació dels costos corresponents a les diferents modalitats
de Servei d’Ajut a Domicili, Servei d’Ajudes Tècniques, Servei de Teleassistència, Servei
d’Habitatge Social i Servei de Violència de Gènere i que li requerirà la part no
subvencionada per part del Departament de Benestar Social i Família d’aquests serveis.

Els preus establerts per aquests serveis són els següents:

Servei d’Ajut a Domicili: 16,25 €/hora (cost per l’Ajuntament 5,53 €/hora)
Servei de Teleassistència: 20,28 € mes/unitat (cost per l’Ajuntament  3,25 €
mes/unitat)
Servei d’Ajudes Tècniques: desmuntatge i recollida del material
Servei d’Habitatge Social: 300,00 €/mes per plaça ocupada (cost Ajuntament sense
descomptar el copagament de l’usuari)
Servei de Violència de Gènere: 0,13 € habitant/any (19.896 x 0,13= 2586,48€, part
del salari del professional no subvencionat pel Departament de Benestar i Família).

L’article NOVÈ, estableix que el Consell Comarcal de l’Alt Empordà es farà càrrec de la
contractació d’un agent d’acollida amb una atenció setmanal en el municipi de Roses a mitja
jornada i dels serveis de l’Oficina Itinerant d’Assessorament a l’Estranger (OIAE) amb un
cost per al 2013 de 15.954,76€ que enguany anirà a càrrec del Departament de Benestar
Social i Família i del Ministeri de Treball i Immigració.

L’article DESÈ, estableix que el Consell Comarcal de l’Alt Empordà aportarà la quantitat
màxima de 23.000 € a l’Ajuntament de Roses per tal que aquest pugui finançar el Servei
d’informació i atenció a les dones (SIAD) per aquest 2013.

4. La despesa estimada per aquest any 2013 pel que fa als serveis i prestacions recollits en
el present conveni puja a 60.596,52 € que caldrà descomptar de l’aportació de la
Generalitat de Catalunya i es reparteix de la següent manera:

- 1 Educadora social a jornada sencera 19.784,93 €
- 1 Treballadora social a mitja jornada 8.530,04 €
- Servei de Teleassistència 3.800,00 €
- SAD (Servei d’ajuda a domicili) Dependència 9.032,33 €
- SAD (Servei d’ajuda a domicili) Social 9.662,74 €
- Servei d’Ajudes Tècniques 0 €
- Servei de Violència de Gènere 2.586,48 €
- Servei d’Habitatge Social 7.200,00 €

5. Així mateix, els ingressos estimats per a l’Ajuntament de Roses que es desprenen dels
diferents punts recollits al present conveni ascendeixen a 142.527,79€ repartits de la
següent forma:
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- 3 treballadores socials a jornada sencera 63.372,15€
- 2 educadores socials a jornada sencera 42.248,10€
- Prestacions d’urgència social 13.907,54€
- SIAD (Servei d’informació i atenció a les dones) 23.000,00€

6. Informes favorables del tècnic del departament de Benestar Social i dels Serveis Jurídics

7. La Comissió informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 16
de desembre de 2013, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de Dret

Primer. Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i
del procediment administratiu comú (LRJAP-PAC), modificada per la Llei 4/199 de 13 de
gener

Segon. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis

Tercer. Llei 12/2007, d’11 d’octubre de serveis socials

Quart. Decret Legislatiu 17/1994, de 16 de novembre, pel qual s’aprova la refosa de les lleis
12/1983, de 14 de juliol, 26/1985, de 27 de desembre, i 4/1194, de 20 d’abril, en matèria
d’assistència i serveis socials.

Cinquè. Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions
Locals

A proposta del regidor responsable de l’àrea de Benestar Social, Sr. Marc Danés i Zurdo el
Ple adopta el següent

ACORD:

1. Aprovar el conveni de col.laboració entre l’Ajuntament de Roses i el Consell Comarcal de
l’Alt Empordà en matèria de serveis socials bàsics, altres programes relatius al benestar
social i polítiques d’igualtat per a l’any 2013.

2. Aprovar la despesa estimada de 60.596,52 € que representen els diferents serveis
recollits al conveni per aquest any 2013 amb càrrec a l’aplicació pressupostària 13 61
2320 4650000

3. Facultar l’alcaldessa, com a Presidenta d’aquesta Corporació i en representació
d’aquest Ajuntament, de conformitat amb l’establert en l’article 21.1.b) de la Llei 7/1985,
de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, per a subscriure el citat Conveni
de Col·laboració i quants documents siguin necessaris en la seva execució.
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4. Trametre l’acord i una còpia del conveni a la Direcció General de l’Administració Local
del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya.

5. Notificar l’adopció del present acord al Consell Comarcal de l’Alt Empordà i als
departaments d’Intervenció i Tresoreria de l’Ajuntament, perquè en tinguin coneixement i
produeixi els efectes que calguin.= Exp.: 4269/13*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sra. Ma. Àngels Arjona.- Manifesta que el vot del Grup Municipal de Gent del Poble-AM,
com altres vegades, serà a favor. No han observat diferències significatives amb els
convenis de l’any passat, tot i que ha de dir que el de l’any passat no constava a l’expedient,
però han fet referència al que si constava que era el del 2011.

Els hauria agradat que hi hagués una mica d’augment de l’ajuda en concepte de prestacions
econòmiques d’urgència social i no per part de l’Ajuntament, sinó del Servei Comarcal, que
no s’ha incrementat. A banda d’això, les diferències, suposa que venen donades, entre
altres coses, pel càlcul que es fa de ràtio d’habitants.

En principi, com que no hi ha diferències, votaran a favor igual.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Respon que si com diu la senyora Arjona tot ve segons el nombre
d’habitants, abans de començar el ple, a l’informe d’Alcaldia han pogut sentir que en aquests
moments no tenen els 20.000 habitants i, per tant, això fa que no puguem assumir una part
més important d’aquest contracte-programa que ve de la Generalitat, a través del Consell
Comarcal.

Tot i que aquestes despeses d’urgència social són molt explícites per un determinat servei,
però si que és veritat que també rebem altres ajudes a través, ja sigui del departament
d’Ensenyament per les beques menjador, ja sigui per atenció a la infància que no estan
implícitament en aquest contracte-programa, però que tot i així és evident que la Generalitat
i  Consell Comarcal ajuden força a famílies que ho estan passant malament i, en aquest cas,
a moltes famílies del nostre municipi.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

05.- RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I A L’APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA
MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL DE TINENÇA D’ANIMALS.
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El senyor Carlos López, com a responsable de l’àrea de Medi Ambient, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació del document

Resolució d’al·legacions i a l’aprovació definitiva de la modificació de l’ordenança municipal
de tinença d’animals.

Antecedents

1. El Ple en sessió ordinària de data 29 de juliol de 2013 aprova inicialment la modificació
de l’ordenança municipal de tinença d’animals.

2. L’aprovació inicial d’aquesta modificació de l’ordenança s’ha sotmès a informació
pública, pel termini de trenta dies, mitjançant anunci publicat en un diari de difusió
provincial (El Punt Avui, del dia 15 d’agost de 2013), en el Diari Oficial de la Generalitat
de Catalunya (DOGC) núm. 6450, de 30 d’agost de 2013, i en el Butlletí Oficial de la
Província de Girona (BOP) núm. 169 de 3 de setembre de 2013.

3. S’obre un període d’informació pública de l’aprovació inicial de la modificació de
l’Ordenança (30 dies a partir de la darrera publicació al BOP, de 3 de setembre de 2013)
i en data 27 de setembre de 2013 el senyor Joan Esteve Danès Soler com exregidor i
coordinador del Grup Polític d’Iniciativa per Catalunya Verds (RE: 14144/27.09.2013)
formula les següents al·legacions:

1. En relació a l’article 20.1 segons el qual “Queda prohibida la presència d’animals
a les platges del litoral” al·lega que l’import de la casella de la sanció està en
blanc i que per tant, caldria especificar l’import de la multa. A més proposa
concretar si la prohibició refereix tot l’any o només a la temporada de bany.

2. En la relació a l’article 20.2 segons el qual “Es prohibeix rentar animals a la via
pública, mar, fonts, estanys i lleres de les rieres, l’al·legador proposa incloure a
l’article 20.2 la prohibició també de donar o deixar beure directament de les fonts
als animals.

3. A més, considera excessiva la sanció d’aquest precepte recollida al quadre
d’infracció i en proposa la modificació de 500€ a 200€.

4. Proposa un canvi de quantificació de la sanció per infracció de l’article 21, i que
de 200€ passi a 100€.

4. En data 21 d’octubre de 2013, la Tècnica d’administració general de l’Àrea de Serveis
Generals emet un informe al respecte, segons el qual s’ha de convocar la Comissió
d’Estudis per tal d’estudiar les al·legacions formulades pel senyor Joan Esteve Danés
Soler.
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5. La Comissió d’Estudi, en data 28 d’octubre de 2013, es reuneix als efectes d’estudiar les
al·legacions formulades pel senyor Joan Esteve Danés Soler com exregidor i
coordinador del Grup Polític d’Iniciativa per Catalunya Verds, i aixeca acta del contingut
de la reunió.

6. La Comissió Informativa ordinària del dia 16 de desembre de 2013 ha emès un dictamen
favorable al respecte.

Fonaments de dret

Primer.- Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, activitats i
serveis dels ens locals - ROAS- (DOGC núm. 2066, de 23.06.1995).

A proposta del senyor Carles López Expósito, regidor responsable de l’Àrea de Medi
Ambient, p.d. DA: 2095/05.08.13, BOP de Girona núm. 162 de data 23 d’agost de 2013,
s’adopta el següent

ACORD

1. Resoldre les al·legacions les al·legacions formulades pel senyor Joan Esteve Danés
Soler com exregidor i coordinador del Grup Polític d’Iniciativa per Catalunya Verds, amb
el següent sentit:

1. Estimar parcialment l’al·legació referida a la manca de quantificació de la sanció
que correspon a la infracció a l’article 20.1 de l’Annex, que passarà a ser de 120
€.

2. Desestimar l’al·legació referent a la modificació del redactat de l’article 20.1 ja
que la modificació de l’ordenança proposada no s’estén al redactat d’aquest
precepte, i aquesta prohibició ja regeix per tot l’any.

3. Estimar la proposta de modificació de la sanció per infracció de l’article 20.2 de
l’ordenança (que passi de 500€ a 200€), si bé parcialment, i quantificar la sanció
d’aquest precepte en 350€.

4. Desestimar l’al·legació segona referent a la modificació del redactat de l’article
20.2 de l’ordenança ja que la modificació de l’ordenança proposada no s’estén al
redactat d’aquest precepte.

5. Desestimar el canvi de quantificació de la sanció per infracció de l’article 21 (que
de 200€ passi a 100 €), atès que es considera justificada i proporcional.

2. Aprovar definitivament la modificació de l’Ordenança de tinença d’animals:
a) Incloure l’apartat 3 en l’article 8 del capítol I. Normes de caràcter general.

“8.3. Els propietaris, els posseïdors o els responsables dels animals tenen l’obligació
de subministrar dades i facilitar la informació necessària que els sol·liciti l’autoritat
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competent o els seus agents en el compliment de les seves funcions, la qual ha de
ser veraç, exacta i completa, sense que implícitament o explícitament, indueixi a
error.”

b) Modificar l’article 42 en el següent sentit:

“Les infraccions administratives d’aquesta ordenança es classifiquen en lleus, greus i
molt greus.
Les sancions derivades d’aquestes infraccions administratives tindran la naturalesa
de multa i  s’imposaran d’acord amb la següent escala:
- Infraccions lleus: de 30€ a 500€
- Infraccions greus: de 751€ a 1.000€
- Infraccions molt greus: de 1.501€ a 2.200€

3. Incloure a l’Ordenança el següent Annex:

Article Fet denunciat Import Qualificació

5.3

Deixar en patis, terrasses, galeries i balcons o
altres espais oberts, animals domèstics que amb
els seus sons, crits o cants destorbin el descans
dels veïns de les 22 hores fins a les 8 hores

500€ Lleu

17.1 No censar els gossos 50€ Lleu

17.2 No comunicar a l’Ajuntament la mort o la
desaparició 30€ Lleu

17.3 No comunicar la transferència de la possessió 30€ Lleu

17.7 La possessió d’un gos no identificat per alguns
dels sistemes establerts reglamentàriament 120€ Lleu

18.2 No col·locar el rètol assenyalant la presència de
gos vigilant 30€ Lleu

19.1 La circulació de gossos pel carrer sense corretja o
cadena i collar 120€ Lleu

19.1 La circulació de gossos sense la xapa censal
municipal, encara que estiguin censats 30€ Lleu

20.1

La presència d’animals a les platges del litoral,
zones enjardinades, parcs i zones de joc infantil i,
en general, en tot aquell altre indret d’ús públic on
l’Ajuntament hagi col·locat el pertinent senyal de
prohibició

120€ Lleu

20.2 Rentar animals a la via pública, mar, fonts, estanys
i lleres de rieres 350€ Lleu

21
Alimentar qualsevol tipus d’animal a les vies i/o
espais públics, portalades, finestres, terrasses, i
balcons

200€ Lleu
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26

Embrutar les platges, vies publiques i qualsevol
lloc destinat al trànsit o a l’esbarjo dels ciutadans,
amb deposicions fecals dels gossos, dipositar les
defecacions dels animals fora dels llocs destinats a
tal fi i deixar-los miccionar en les façanes d’edificis
i/o en  el mobiliari urbà.

300€ Lleu

29, 30 i
31

Permetre l’entrada d’animals als locals on és
prohibit expressament 30€ Lleu

32.3

No lliurar al comprador d’un animal en el moment
de la venda un document que indiqui la data de
venda, la raça, l’edat, la procedència i l’estat
sanitari

30€ Lleu

5.1 Mantenir els animals en condicions higièniques
inadequades i/o amb manca d’alimentació 751€ Greu

6.3 Comerç d’animals fora d’establiments autoritzats 751€ Greu

6.4

La venda d’animals a menors de 14 anys o a
persones incapacitades jurídicament sense
autorització dels tutors o de les persones que
tinguin atribuïda la pàtria potestat

751€ Greu

6.5
Fer donació d’un animal com a premi, com a
recompensa o com a regal per altres adquisicions
oneroses

751€ Greu

9 i 10

Quan un animal domèstic provoqui de manera
demostrada, una situació de perill, risc o de
molèsties per als veïns per a altres persones o
animals

900€ Greu

12.1 No facilitar les dades de l’animal agressor 751€ Greu

12.4 No presentar la documentació sanitària ni el
certificat veterinari de l’animal agressor 751€ Greu

12.5
No comunicar a l’Ajuntament o a la policia local les
incidències que es puguin produir durant el període
d’observació veterinària

751€ Greu

17.4 No disposar de cartilla sanitària 800€ Greu

17.6 No realitzar com a mínim una vegada a l’any,
controls sanitaris dels gossos 800€ Greu

18.1 No tenir gossos de vigilància en les adequades
condicions de seguretat 751€ Greu

37.1 Tinença d’animals domèstics, no qualificats com de
companyia i d’animals salvatges sense autorització 751€ Greu

8.3

Negar-se o resistir-se a subministrar dades o a
facilitar informació necessària sol·licitada per
l’autoritat competent o pels seus agents en el
compliment de les seves funcions i també el
subministrament d’informació o documentació
falsa, inexacta, incompleta o que, implícitament o
explícitament indueixi a error.

751€ Greu
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6.1 Maltractar els animals 2.000€ Molt greu

6.2

Realitzar actes públics o privats de baralles
d’animals o paròdies en les quals se’ls mati, fereixi
o hostilitzi, i també els actes públics no regulats
legalment l’objectiu dels quals sigui la mort de
l’animal

2.200€ Molt greu

6.6 Venda d’animals a laboratoris, o clíniques sense
autorització de l’administració 1.501€ Molt greu

11.1 i 23 Abandonar animals 2.200€ Molt greu
12.2 No comunicar l’agressió d’un animal a l’Ajuntament 1.501€ Molt greu

12.3.1 No sotmetre l’animal agressor a observació
veterinària 1.800€ Molt greu

14.1
Pels veterinaris, consultoris veterinaris i clíniques
veterinàries, no dur l’arxiu amb la fitxa clínica dels
animals vacunats o tractats obligatòriament

1.501€ Molt greu

14.2 Pels veterinaris, no comunicar a l’Ajuntament les
malalties animals transmissibles 1.800€ Molt greu

15 Sacrificar un animal sense control veterinari 2.200€ Molt greu

17.4
La no vacunació i/o la no aplicació de tractaments
veterinaris obligatoris als animals domèstics de
companyia

1.800€ Molt greu

19.2

Dur sense corretja i morrió gossos la perillositat
dels quals hagi estat constatada per  la seva
naturalesa i característiques a les vies públiques, a
les parts comuns dels immobles col·lectius i en
espais públics en general

1.501€ Molt greu

3. Publicar el text íntegre de la modificació d’aquesta Ordenança en el Butlletí Oficial de la
Província de Girona (BOP), atès el que disposa l’article 66 del Decret 179/1995, de 13 de
juny pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS).
Un cop s’hagi publicat en el BOP es farà constar aquest tràmit en el Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya, mitjançant l’anunci corresponent, i també en el tauler d’anuncis
d’aquesta corporació. La modificació de l’ordenança entrarà en vigor als quinze dies
hàbils després de la seva publicació en el Butlletí Oficial de la Província de Girona.

4. Notificar-ho al senyor Joan Esteve Danés Soler com exregidor i coordinador del Grup
Polític d’Iniciativa per Catalunya Verds, per al seu coneixement i efectes. =
Exp.:1653/2012

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carlos López.- Explica que  això són unes al·legacions que ha presentat el senyor Joan
Esteve Danés que van en relació amb els articles del 20.1., 20.2. i 21 .

S’ha estimat l’article 20.1. Incloure el preu de la sanció, perquè per un error de transcripció
no es va incloure i, per tant, s’estima i s’inclou.
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L’al·legant, a la seva al·legació, feia referència a l’article 20.2. En el text de l’ordenança
demanava que en el text de l’ordenança estigués previst donar o deixar a deure directament,
al·legació que s’ha desestimat, perquè realment l’objectiu de la modificació d’aquesta
ordenança no és modificar el seu text, sinó incloure una llista o una taula de sancions
relacionades amb un import, segons si són lleus, greus o molt greus. Per tant, tot el que ha
estat petició de modificar el text s’ha desestimat per això.

També, de cares al mes de gener, es procedirà a instal·lar uns cartells indicatius a les
platges, perquè ha pogut observar que hi ha força presència de gent amb gos i ja que
aquesta ordenança es posarà en pràctica, com a mínim que la gent sàpiga a què s’ha
d’atendre. D’aquesta manera no podran dir que no han estat avisats. Per tant, es col·locaran
uns cartells amb l’article de l’ordenança i amb la infracció i la sanció que correspondria.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

06.- ADHESIÓ AL SERVEI DE MEDIACIÓ D’ASSEGURANCES DE L’ASSOCIACIÓ
CATALANA DE MUNICIPIS

La senyora Montse Mindan, alcaldessa-presidenta de la Corporació, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’adhesió al Servei de mediació d’assegurances de l’Associació Catalana
de Municipis.

Antecedents

1. El comitè executiu de l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, en sessió de 31
de maig de 2010, va decidir convocar un concurs per a la contractació i prestació del
Servei de distribució i mediació de l’assegurança de responsabilitat civil, i la mediació i
assessorament als municipis i ens locals de Catalunya.

2. En el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, de data 23 d’agost, i el Butlletí oficial
de la Província del mateix dia es va fer públic l’anunci pel qual es licitava l’esmentat
contracte.

3. En data 27 de setembre va finalitzar el termini de presentació d’ofertes.

4. En data 2 de novembre es va reunir la mesa de contractació, la qual va valorar la
proposició de la mercantil Ferrer & Ojeda Correduría de Seguros, SL.

5. Vista la delegació efectuada a favor del president de l’ACM per part del comitè executiu,
celebrat el 2 de novembre de 2010, per dur a terme l’adjudicació de la licitació, en data
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19 de novembre s’adjudica la contractació i prestació del Servei de distribució i mediació
de l’assegurança de responsabilitat civil, i la mediació i assessorament a l'Associació
Catalana de Municipis i Comarques, i als municipis i ens locals de Catalunya, socis de
l'ACM que s'hi adhereixin, a aquest servei de mediació.

6. La Comissió Informativa Genèrica del Ple del dia 16 de desembre de 2013 ha dictaminat
favorablement la present proposta.

Fonaments de dret

Primer. La contractació d’assegurances privades per part de les administracions públiques
és objecte de contracte privat d’acord amb allò que disposa l’article 20 del Text refós de la
Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de
novembre, els reglaments que la desenvolupen i la resta de normativa de contractació
administrativa.

Segon. La contractació realitzada per l’Associació Catalana de Municipis i Comarques ha
complert els requisits i terminis establerts a la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes
del sector públic, els reglaments que la desenvolupen i la resta de normativa de contractació
administrativa, aplicables en el moment de celebrar la contractació.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, el Ple adopta el següent

ACORD:

1. El municipi de Roses s’adhereix al Servei de mediació i assessorament als municipis i
ens locals de Catalunya, adjudicat a Ferrer & Ojeda Correduría de Seguros, SL, i
aquesta entitat passa, per tant, a tenir la condició de mediador de l’Ajuntament.

2. Aquest acord d’adhesió produirà efectes en les noves pòlisses d’assegurances que concerti
l’Ajuntament amb aquest servei de mediació.

3. Notificar el present acord a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (C/València
231, 6è, 08007 Barcelona).

4. Comunicar aquest acord a la Unitat de Serveis Jurídics i al Departament d’Intervenció als
efectes oportuns. Exp.= 1412/2013*

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Com van explicar el dia de la comissió informativa que havien agafat  totes les
assegurances que tenia l’Ajuntament, que eren moltes i diverses i van veure la necessitat
d’un mediador. En aquest cas, l’Associació Catalana de Municipis posa a disposició dels
ajuntaments un mediador que ens revisarà com tenim les assegurances i les pòlisses i,
evidentment sortiran després a concurs.
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

07.- MODIFICACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS
QUE REGIRÀ LA CONTRACTACIÓ DE LA “GESTIÓ INDIRECTA, EN RÈGIM DE
CONCESSIÓ, DELS SERVEIS MUNICIPALS D’ABASTAMENT DOMICILIARI D’AIGUA
POTABLE I DE CLAVEGUERAM”

El senyor Josep Ma. Mas Blanch presenta la proposta d’acord que és del tenor literal
següent:

Identificació de l’expedient

Proposta de modificació del Plec de clàusules administratives particulars que regirà la
contractació de la “Gestió indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals
d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram “.

Antecedents

1. Acord del Ple de data 01.07.2013, sobre l’aprovació de l’expedient de contractació de la
“Gestió indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals d’abastament
domiciliari d’aigua potable i de clavegueram “i l’aprovació inicial dels Plecs de clàusules
administratives particulars i de  prescripcions tècniques que regiran en la contractació.

2. Acord del Ple de data 28.10.2013, sobre la resolució de les al·legacions presentades en
el tràmit d’exposició pública dels plecs que regiran la contractació, la seva aprovació
definitiva i l’obertura de la licitació del contracte.

3. La licitació del contracte s’ha publicat en el BOP de Girona novembre i en el Perfil del
Contractant de l’Ajuntament, el passat 15 de estant ara en fase de presentació de
proposicions, finalitzant aquest termini el proper 15 de gener.

4. S’ha detectat una incongruència en els plecs, atès que per una banda el PCAP a la seva
clàusula sisena que regula el termini i vigència de la concessió i el seu annex 2n. que
determina el contingut de l’Estudi Econòmic del Servei a presentar pels licitadors,
estableixen una durada de la concessió de 10 anys,  per contra l’annex 2 del PPT de
“Obres i actuacions incloses en l’objecte del contracte”, determina que les obres a
realitzar pel concessionari s’amortitzaran econòmicament en 15 anys, procedeix la seva
correcció amb la finalitat d’acomodar el període d’amortització al període concessional.

5. La Comissió Informativa Genèrica del Ple del dia 16 de desembre de 2013  ha dictaminat
favorablement la present proposta.

Fonaments de dret



659

Primer.  La legislació d’aplicació es la següent:

a. Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat per Reial decret legislatiu
3/2011, de 14 de novembre (TRLCSP).

b. Reglament general de la Llei de contractes de les administracions públiques aprovat pel
Reial decret 1098/01, de 12 d’octubre, en tot allò que no s’oposi, contradigui o resulti
incompatible amb el TRLCSP.

c. Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei
30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic.

d. Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i
de règim local de Catalunya.(TRLMRLC).

Segon.  El text refós de la LCSP regula el contracte de gestió de serveis públics  en quant a
les seves actuacions preparatòries en els articles 132 i 133, aquest últim precepte, en el seu
apartat segon que regula les concessions que comprenen l'execució d'obres remet al
preceptuat per al contracte de concessió d'obra pública, para el que s'estableix l'amortització
de les obres en el termini concessional.

Per tot això, un cop que s’ha detectat que en els plecs s’estableix un  període concessional
de deu anys i  el d’amortització de quinze anys, ho procedent serà el acomodar els dos
terminis amb la finalitat que tots dos  coincideixin.

La modificació del termini de la concessió establerts en els plecs, al tractar-se d’una
modificació qualificada com de substancial, al ser el periode concessional un element
essencial de la concessió, requereix els mateixos tràmits procedimentals que els adoptats
en  la seva aprovació.

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, Josep
Maria Mas Blanch Ponce, el Ple adopta el següent

ACORD:

1. Modificar el Plec de clàusules administratives particulars que regirà la contractació de la
“Gestió indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals d’abastament
domiciliari d’aigua potable i de clavegueram “, en el sentit següent:

A la clàusula 6ª Termini i vigència del contracte:

-  El  primer paràgraf de l’apartat primer, quedarà amb el redactat següent:

 “1. La concessió tindrà una durada de QUINZE anys, comptats a partir de la data en què
s’inici la prestació del servei”.

-  Es suprimeixen els apartats segon i tercer.
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L’apartat quart passa a ser l’apartat segon.

A la clàusula 17ª Proposicions, a l’apartat  “Sobre número 2”, subapartat b) Estudi
econòmic sobre la viabilitat de la concessió”, tindrà el redactat següent:

“Es presentarà un estudi econòmic de l’oferta realitzada de conformitat amb el model
establert a l’annex 2 d’aquest Plec, i la documentació requerida a l’annex 2 del Plec de
Prescripcions Tècniques, amb la data i la signatura.

A l’Annex 2 Estudi econòmic sobre la viabilitat de la concessió, al primer paràgraf, on diu:
”..en un horitzó temporal de 10 anys ..”, ha de dir: ..”en un horitzó temporal de 15 anys”.

2. Sotmetre a informació pública, mitjançant anunci al BOPG i en el DOGC pel termini de
20 dies hàbils a comptar de la data de l’última publicació que es practiqui, a efectes que
es puguin presentar les al·legacions i reclamacions que es considerin oportunes en
contra de la modificació aprovada en el punt anterior. Si en el termini d’exposició al
públic no es presentés cap reclamació, quedarà aprovat definitivament el nou redactat de
les clàusules afectades per aquesta la modificació.

3. Suspendre la licitació del contracte de “Gestió indirecta, en règim de concessió, dels
serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram “, fins que
la modificació objecte d’aquest acord no adquireixi el caràcter de definitiva, i publicar
l’anunci de suspensió de la licitació en el BOP de Girona i en el Perfil del Contractant de
l’Ajuntament.

4. Convocar novament, un cop aprovada definitivament la modificació del plec objecte
d’aquest acord,  la licitació del contracte, mitjançant la publicació de l’anunci de  licitació
en el Perfil del contractant de l’Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província de
Girona, per que en el termini de dos mesos, a comptar des de la publicació de l’anunci
de licitació en el BOP, les empreses interessades puguin presentar les seves
proposicions

5. Comunicar el present acord a l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics i als
departaments de Premsa, Tresoreria i Intervenció d'aquesta corporació. Exp.=
2206/2013*

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Josep Ma. Mas Blanch.- Diu que en aquesta contractació s’ha detectat una
incongruència entre el plec de clàusules administratives que estableix una durada de la
concessió de deu anys prorrogables a cinc anys més i el plec de prescripcions tècniques
que estableix una durada de quinze anys per amortitzar totes les inversions.

La Llei de Contractes dels Serveis Públics estableix que ha de ser el mateix període. Per tot
això, el que fem és adaptar la concessió al període d’amortització de les inversions que és
de quinze anys.
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Sr. Francisco Martinez.- Diu que aquest punt ja va passar pel ple, es va aprovar amb una
vigència de deu anys i aquí el que trobem és que hi ha una incongruència en els precs que
fa que s’augmenti en un 50% el temps que en el seu moment van aprovar en el ple. Li
sembla que és una mica massa lluny.

Diu que no estan d’acord. Entenen que quinze anys de durada són molts anys, una
legislatura  té una durada de quatre anys i estan parlant de quatre legislatures. Aquí
s’aprovaria o s’aprovarà amb els vots de l’Equip de Govern i una durada de quatre
legislatures, entenen que és molt de temps i, per tant, el vot del seu grup serà en contra.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Josep Ma. Mas Blanch.- Explica que en el plec de prescripcions tècniques, la durada era
de deu anys prorrogables a cinc anys més. Normalment sempre van als quinze. Està d’acord
amb el senyor Francisco Martinez, que és més partidari de concessions a curt termini.
També podrien haver agafat les amortitzacions de les inversions i pagar-les en deu anys,
però això el que comportava era una modificació de l’estudi econòmic, en el sentit que el
que haurien d’haver fet és apujar el preu de l’aigua o que la gent del poble hagués de pagar
més pel preu de l’aigua i per això han acordat que la concessió sigui a quinze anys igual que
l’amortització de les inversions.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Catorze (14)  Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas
Blanch, Sílvia Useros, Juan M. Fernández, Anna Jorquera,  Ambrosio Martinez, Manel
Escobar, Àngel Tarrero, Carlos López, Francesc Giner,  Ma. Àngels Arjona i Montse Mindan.

Vots en contra: Sis (6) Carles Ferrer, Imma Carrion, Francisco Martinez, Francisca Guijarro,
David Beltran i Francisca Martin.

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

La senyora Magda Casamitjana i Aguilà s’incorpora al ple quan finalitza el punt número 7 de
l’ordre del dia, quan són les 14:45 hores.

08.- RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDORA DE LA SENYORA IMMACULADA
CARRION I FERRER.
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La Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix el text del tenor literal
següent:

Antecedents

1. El dia 11 de juny de 2011, la senyora Immaculada Carrion i Ferrer, va prendre possessió
del càrrec de regidor de la corporació com a resultat de les eleccions locals que van tenir
lloc el dia 22 de maig de 2011.

2. El dia 12 de desembre de 2013, la senyora Immaculada Carrion i Ferrer, regidora del
Grup Municipal Socialista (PSC-PM), va manifestar la seva renúncia al càrrec de
regidora de l’Ajuntament de Roses, mitjançant escrit amb data 17749/13.

Fonaments de dret

Primer. Article 9.4 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, que va aprovar el
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.

Segon. Article 182 de la LOREG.

A proposta de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa-presidenta de l’Ajuntament
de Roses, el Ple adopta el següent

Acord

1. Prendre coneixement de la renúncia de la senyora Immaculada Carrion i Ferrer, regidora
d’aquesta corporació, càrrec que exerceix des que va prendre’n possessió el dia 11 de
juny de 2011, data en què es va constituir la corporació municipal.

Aquesta renúncia tindrà efecte una vegada finalitzada aquesta sessió.

2. Acordar l’existència d’una vacant en la composició de la corporació municipal que
correspon a la candidatura presentada a la llista del Grup Municipal Socialista (PSC-PM)
a les eleccions locals que van tenir lloc el passat 22 de maig de 2011.

3. Sol·licitar a la Junta Electoral Central que expedeixi la credencial pertinent a favor del
següent candidat/a a la llista del Grup Municipal Socialista (PSC-PM) per completar la
composició municipal.=Exp.2332/2011*

INTERVENCIÓ DE LA REGIDORA SENYORA IMMACULADA CARRION

Sra. Imma Carrion.- Llegeix la seva intervenció que és del tenor literal següent:

“Moltes vegades havia imaginat com seria aquest moment. Des de fa molts mesos que
anava pensant en deixar el meu càrrec de regidora de l’Ajuntament i finalment m’he decidit.



663

El motius són diversos, però bàsicament el que motiva la meva decisió és el sentiment que
tinc pel meu país que és contradiu amb la postura adoptada pel  PSC davant del procés
sobiranista.

Quan la Magda em va proposar acompanyar-la a la llista la situació del país no era la que
ara ens trobem. Jo em sentia propera al PSC en quant a la seva política social, m’agradava
el projecte que presentava la Magda i estava satisfeta amb la tasca que havia dut a terme
durant el seu mandat com a alcaldessa i vaig acceptar, però mantenint-me com a
independent. Però, aquest darrer any la postura que ha pres el PSC, no donant suport al
dret a decidir i clarament antiindependentista, han fet que em sentís incòmoda, que pensés
que aquest no era el meu lloc i que havia de plegar de regidora. Si no ho he fet abans ha
estat perquè la Magda i la resta dels meus companys d’equip em demanaven insistentment
que continués, però la renúncia de la Magda al càrrec ha fet que prengués finalment aquesta
decisió.

Suposo que amb aquesta renúncia hauré decebut a algunes persones, però sé que els que
em coneixen bé entendran perfectament que ho faci.

Durant aquests dos anys i mig he après moltes coses, entre altres: com funciona la política
des de dins, he conegut a moltes persones i he fet nous amics, tant dins del meu grup com
d’altres grups polítics presents a l’Ajuntament. No tot ha estat positiu, també he tingut
algunes decepcions per temes que m’han afectat a nivell personal i familiar. Però, malgrat
tot, aquesta experiència ha constituït un aprenentatge.

Per acabar voldria agrair el tracte rebut al personal de l’Ajuntament amb el que he hagut de
tractar més sovint, als meus companys de grup per tots els moments passats i per la
comprensió que han mostrat amb la meva decisió. Sobretot, a la Magda per haver confiat en
mi i haver-me donat l’oportunitat d’haver viscut aquesta experiència. I a la meva família pel
suport en tots els moments.

Desitjo molta sort i molt d’encert als que governeu i els que governaran el nostre poble,
Roses s’ho mereix. I que tingueu sempre present treballar per a tothom i especialment per a
aquells que més ho necessiten en aquests temps de crisi.

Jo, per la meva banda, seguiré treballant, per la millora de l’educació en el nostre municipi,
col·laborant amb les entitats socials i culturals de la nostra ciutat i participant en el procés
que el nostre país ha iniciat cap a la independència.”

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Sra. Montse Mindan.- Des del Grup Municipal de Convergència i Unió i també com a
alcaldessa de la corporació vol donar les gràcies a la senyora Imma Carrion pel to per la
seva amabilitat, per les seves bones maneres de presentar les propostes, per ser
constructiva en aquells moments que se li ha demanat i per aquell temps que ha dedicat al
municipi en què -com ha dit la senyora Carrion- ha après moltes coses de la política, de
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l’Ajuntament o de com funciona una administració que, des de fora, moltes vegades, no es
reconeix o no se sap i quan un és dins, veu que bonament es voldrien fer moltes coses i a
totes no s’arriba.

L’alcaldessa sap que comptava amb la senyora Imma Carrion com a membre de la societat
de Roses, treballant  per l’educació. L’alcaldessa, abans regidora d’educació, va ser present
quan amb la senyora Carrion formaven part de les coses que van fer en aquells moments i
està segura que en un futur també podran comptar amb la seva col·laboració.

El Ple en queda assabentat.

09.- RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDORA DE LA SENYORA MAGDA CASAMITJANA
I AGUILÀ.

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix el text del tenor
literal següent:

Identificació del document

Renúncia de la senyora Magda Casamitjana i Aguilà al càrrec de regidora i presa de
possessió del següent candidat/a presentat/da a la llista del Grup Municipal Socialista (PSC-
PM), a les eleccions locals que van tenir lloc el dia 22 de maig de 2011.

Antecedents

1. El dia 11 de juny de 2011, la senyora Magda Casamitjana i Aguilà, va prendre possessió
del càrrec de regidora de la corporació com a resultat de les eleccions locals que van
tenir lloc el dia 22 de maig de 2011.

2. El dia 12 de desembre de 2013, la senyora Magda Casamitjana i Aguilà, regidora del
Grup Municipal Socialista (PSC-PM), va manifestar la seva renúncia al càrrec de
regidora de l’Ajuntament de Roses, mitjançant escrit amb RE 17816/13.

Fonaments de dret

Primer. Article 9.4 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, que va aprovar el
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.

Segon. Article 182 de la LOREG.

A proposta de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa-presidenta de l’Ajuntament
de Roses, el Ple adopta el següent

Acord
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1. Prendre coneixement de la renúncia de la senyora Magda Casamitjana i Aguilà, regidora
d’aquesta corporació, càrrec que exerceix des que va prendre’n possessió el dia 11 de
juny de 2011, data en què es va constituir la corporació municipal.

2. Aquesta renúncia tindrà efecte a la fi de la sessió.

3. Acordar l’existència d’una vacant en la composició de la corporació municipal que
correspon a la candidatura presentada a la llista del Grup Municipal Socialista (PSC-PM)
a les eleccions locals que van tenir lloc el passat 22 de maig de 2011.

4. Sol·licitar a la Junta Electoral Central que expedeixi la credencial pertinent a favor del
següent candidat/a a la llista del Grup Municipal Socialista (PSC-PM) per completar la
composició municipal.=Exp.2332/2011*

INTERVENCIÓ DE LA SENYORA MAGDA CASAMITJANA EN AGRAÏMENT A LA
SENYORA IMMA CARRION

Sra. Magda Casamitjana.- Diu que abans del seu punt, pensava que els seus companys de
grup adreçarien alguna paraula a la senyora Imma Carrion. Com que la senyora Carrion  ha
fet referència a la seva persona, la senyora Casamitjana li vol adreçar aquestes paraules.

Dóna les gràcies a la senyora Imma Carrion i li diu que ha estat un plaer i un gust tenir una
persona de la seva capacitat, no només intel·lectual i cultural, sinó com a amistat i mai a la
vida li podrà agrair.

Sent d’haver-la posat en aquesta mena d’història complicadíssima i sobretot lamenta molt el
mal personal que li han fet algunes persones, que creu que no calia.

Li diu que sempre serà en el seu cor, perquè en els moments més difícils i complicats
d’aquests dos anys, la senyora Casamitjana s’ha anat convencent, ella mateixa que el seu
partit s’equivocava en el tema sobiranista. Creu que ha estat una sort de tenir-la a ella, de
tenir la senyora Francisca Guijarro i el senyor Carles Ferrer, que han aguantat “els seus si i
els seus no” i finalment li han donat suport en un pas que per a ella era molt i molt difícil.

Repeteix les gràcies i espera i desitja, un altre dia, fer moltes més coses juntes.

INTERVENCIÓ DE LA SENYORA MAGDA CASAMITJANA EN EXPLICACIÓ D’AQUEST
PUNT DE L’ORDRE DEL DIA

Sra. Magda Casamitjana.- Prossegueix la seva intervenció, a partir d’ara per explicar la seva
renúncia al càrrec de regidora de la corporació. Adreça unes paraules al Ple de la corporació
que llegeix a continuació i que són del tenor literal següent:

“Alcaldessa, regidors i regidores
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Dedico aquests 14 anys de política a En Domingo i als meus fills i el Ple d’avui al Molt
Honorable President Pasqual Maragall, per ell hi sóc i amb les seves idees vaig començar
aquest viatge.

Tothom sap a hores d’ara que deixo la política municipal activa i per què  ho faig. Dues són
les raons: una,  tanco una etapa personal. Ja vaig dir que no era la meva intenció fer política
eternament i l’altra és que jo ara no puc representar ni comparteixo les idees ni els projectes
d’aquest nou PSC.

He tingut l’oportunitat de despedir-me dels rosincs i rosinques des del Setmanari l’Empordà,
el Setmanari l’Hora Nora i també des de TV Empordà.

Em resta avui despedir-me al Ple de l’Ajuntament de Roses de tots i totes vostès.

Primer de tot, moltes gràcies a tots i totes les rosinques. Gràcies també a tots i totes les
treballadores de l’Ajuntament de Roses i de les societats Municipals i RosesNet per la
dedicació i respecte durant tots aquests anys i per la paciència en els meus 4 anys de
Govern. Paco, Ernest, Maite, Elena, Joaquim feu arribar siusplau les meves gràcies a
tothom.

Gràcies també als meus companys del Grup Municipal Socialista per haver-me acompanyat
fins avui. Des d’En Salvi i En Manel Pedreira fins els que hi són ara. Gràcies per l’esforç a
l’Imma, Paqui i Carles com també a En Paco, David i Francis per entendre’m i recolsar-me
fins avui en la idea que junts, Socialistes i independents, podem treballar amb uns valors
comuns i per un projecte comú: Que no és altra que Roses i la seva gent.

Vaig entrar a l’Ajuntament de Roses, ara fa 14 anys com a regidora independent. Érem 3
regidors i avui som 7 i hem tingut l’oportunitat de ser 4 anys al Govern de Roses.

Com la gran majoria de persones, vaig entrar a la política per les ganes de fer coses, de
col·laborar en la millora del meu municipi i fer créixer dia a dia la qualitat de vida dels rosincs
i rosinques.

Durant aquests anys he treballat amb il·lusió, tenacitat i també, per què no dir-ho, amb
passió. Estic contenta amb el treball fet amb la gent que m’ha acompanyat en diversos
períodes d’aquests 14 anys.

No vull oblidar i no oblidaré ningú, ni tampoc els millors moments ni tampoc els mals
moments, vull conviure amb ells i recordar totes les sensacions i emocions viscudes.

Voldria despedir-me de vostès, membres de l’Equip de Govern i regidors de Gent del Poble
fent un últim prec a cadascú de vostès. Començo per :

En Francesc i la Ianna.
Que facin pinya amb els meus companys del Grup Municipal Socialista i insisteixen en
l’obertura i gestió de Casa Anita, l’Estanc de la Punta. I també facin pinya en la construcció
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de l’espai del poble, del lloc de reunió i gaudi de generacions i generacions de rosincs i
rosinques i la JOIA del nostre Pla de Barris, facin pinya i recordin a avis i besavis i retin-los
homenatge fent realitat la construcció de la nova SUF.

Senyora Jorquera.
Més que pregar, li proposo valori la compra de l’Hostal Can Roca per a convertir-lo en
alberg, és necessari un equipament d’aquest tipus avui dia a Roses, gestionat pels joves de
Roses, mancomunant serveis amb càmpings, hotels i comerços oberts l’hivern, creant plans
d’ocupació juvenil, formant guies i experts en rutes de Roses i de la comarca.

Manel Escobar.
Continuï la feina feta pel nostre Govern amb la Gola de l’Estany i alliberi Santa Margarida
d’entrebancs administratius injusts i inacceptables. Em diuen que ho té força avançat! Sort!

Carlos López.
Fa pocs dies vaig llegir que ha canviat la normativa per a usos dels Fars. Roses pot sumar-
s’hi. Els ecologistes reben amb recel la iniciativa i el sector turístic en veu un gran potencial.
Avanci’s i sigui mediador i aconsegueixi el consens necessari per allò que més convingui a
tots plegats.

Ambrosio.
Ja sap que jo penso que Roses és i representa molt més que el nom d’una flor i a més a
més què n’hem de fer de Rhodes?.

M’agradava més la idea que un dia em va proposar: fer una Fira Marinera. L’encoratjo a
posar-s’hi i si em necessita ja ho sap...

Sílvia Ripoll.   
El projecte de la UA4 o AP4 està projectat i dibuixat en el POUM. Seria molt bo per a Roses
tenir-lo a punt per a quan fos possible fer-lo realitat: pisos assistits per a la gent gran o
discapacitats ara que la Llei de la Dependència toca fons i que cada vegada hi ha més i més
gent gran i pisos de protecció oficial per a joves. Miri-se’l amb carinyo.

Àngel Tarrero.   
Ja he llegit que s’ampliarà la seu de la Policia Municipal, però insisteixi en aquella idea, seva
de construir l’Edifici per a la Policia Municipal al costat dels Mossos d’Esquadra. Faci arribar
una forta abraçada a tots els policies municipals i amb una mica més de contundència a
l’Eduard Campà.

Josep Maria Mas Blanch.
En un dels PUOSC vàrem preveure el soterrament de contenidors a les entrades de les
urbanitzacions. Ens semblava que calia dignificar les entrades d’aquests també barris de
Roses. Tot el que li he demanat aquests dos anys ho ha complert!. A veure aquesta vegada!

Ferdy.
Li prego que continuï creient i fent créixer els projectes que un dia va iniciar i fer realitat
Carles Ferrer, la meva mà dreta i amiga, com les fires i barraques de Festa Major,
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bicicletada popular processó de Setmana Santa, Pessebre Vivent, Festa Andalusa. Faci el
possible i compti amb nosaltres, perquè el Carnaval de Roses no mori d’èxit i reneixi amb
molta més força. I sobretot cuidi’s molt!

Sílvia Useros.
L’experiència inicial dels P0 ens feia molta il·lusió i sembla que ha anat molt bé. Felicitats!
Li prego i em faria il·lusió que parlés un dia, un més, de tu a tu,  amb l’Imma Carrión, val la
pena, de veritat.

Alcaldessa.   
Estic contenta i molt satisfeta que vostè hagi cregut i continuï els projectes per promoure el
turisme iniciats amb il·lusió quan jo era alcaldessa i que els mantingui vius.
− Arribada de CREUERS a la Badia de Roses.
− Estació Nàutica
− Badies Més Maques del Món.
− Terra de Pas.
− Només ha quedat al tinter el ROAD
Canviïn-li el nom i busquin de fer rutes a través del Consell Comarcal, que tothom hi estava
d’acord, com el de l’ENOTURISME que està molt bé.

Li desitjo moltíssima sort i sap que em tindrà sempre que em necessiti per qualsevol cosa
que cregui o que necessiti d’alguna manera l’experiència d’una  alcaldessa que ha estat
quatre anys.

Carles Pàramo.
No s’esperi cap retret. La rivalitat que jo i vostè hem tingut, francament, no ha estat gens
positiva per a la imatge de Roses i a mi, veritablement, m’ha fet molt i molt de mal. No cal
que busquem culpables, no cal que busquem excuses.

La nostra rivalitat ha de ser un exemple del que no ha de ser la política rosinca en el futur.
Jo no n’estic gens orgullosa. Jo marxo i vostè es queda. Reflexioni, quan més temps ocupi la
cadira més temps li costarà a aquesta Roses iniciar una nova etapa, que em sembla que es
mereix. Ara només depèn de vostè.

Bé, doncs, res més. Només vull que sàpiguen que estaré sempre disposada a donar un cop
de mà quan ho creguin oportú. Comptin amb mi, de veritat.

Molt bon Nadal i bones festes a tots i totes i els desitjo que el 2014 sigui un any ple
d’encerts.

I per acabar, vull agrair a la gent de Roses que un dia em van batejar com la SISí, va ser
com una premonició! Perquè ara i avui i més que mai Sí i Sí.

INTERVENCIÓ DE COMIAT DELS DIFERENTS GRUPS MUNICIPALS A LES
REGIDORES IMMA CARRION I MAGDA CASAMITJANA
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Paraules de comiat del Grup Municipal de Gent del Poble-AM

Sra. Ma. Àngels Arjona.- Diu que adreçarà unes paraules per a les dues regidores que
marxen, tant per a la senyora Imma Carrion com per a la senyora Magda Casamitjana.

A la senyora  Imma Carrion
En primer lloc, s’adreça a la senyora Imma Carrion en representació del Grup
Municipal de Gent del Poble-AM, però reconeix que li costa molt desvincular-ho de la
relació que mantenen de fa molts anys.

Aquesta relació va començar a l’escola Els Grecs, han seguit a l’Institut i la va
retrobar a l’Ajuntament.

Vol agrair moltíssim el seu tarannà, com a persona,  que s’ha vist traslladat com a
regidora del consistori. És un tarannà amable, com molt bé deia l’alcaldessa i la
senyora Casamitjana. També col·laborador, sempre molt tolerant, molt respectuós.

Lamenta que la convicció de la senyora Imma Carrion envers el moment sobiranista -
cosa de la que per altra banda se n’alegra molt- la faci allunyar-se d’una tasca que
creu que estava realitzant molt i molt bé.

Costa trobar gent com la senyora Imma Carrion dedicada al món de l’ensenyament
que ha fet tant i tant  per a aquest poble i que vulgui formar part i col·laborar amb el
consistori encara més. Costa engrescar la gent cap a la política.

És per tot això que només li pot donar les gràcies i que a nivell personal la trobaran
molt a faltar. Esperen que continuï com està fent fora del consistori, en el seu àmbit
professional, la tasca que porta realitzant des de fa molts anys. Gràcies novament.

En segon lloc s’adreça a la senyora Magda Casamitjana.

Diu que li costa una mica diferenciar una mica la part de regidora de la part personal,
però en aquest cas la llegirà, perquè l’han consensuada en el seu grup.

A la senyora Magda Casamitjana
Desprès de 14 anys en el món de la política, en diferents àmbits, com son el local
com a regidora a l’oposició i més tard com a alcaldessa de Roses, en l’àmbit
provincial com a assessora de la Diputació i en el comarcal com a membre del
Consell Comarcal, tant el nostre grup Gent del Poble com la secció local d’ERC de
Roses, agraïm molt sincerament tots aquests anys que vostè ha dedicat a la política.

La teva tasca en el Consistori rosinc creiem que ha estat realitzada amb una gran
empenta i sobretot amb moltes ganes de treballar. Entenem que han estat anys
difícils on les decisions que s’havien de prendre no eren en absolut gens fàcils i és
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per això que nosaltres entenem que no pots deixar content a tothom. La valentia que
has demostrat en molts moments està fora de dubtes i és inqüestionable que el fet de
deixar  els càrrecs per als quals tu has treballat tant, portarà opinions favorables i
també crítiques. Evidentment, nosaltres tenim la nostra opinió i la respectem com no
podia ser d’altra manera. És una decisió personal.  Creiem que ha estat un acte de
coherència política i un acte de sinceritat tant amb la gent del seu partit com per a
vostè mateixa. També ens agrada dir-te, com a catalans i catalanistes que som, que
la teva actitud i el teu compromís envers el procés sobiranista del nostre país ha
estat un exemple per a molts companys que es troben en la mateixa situació.

Moltes gràcies Magda per tot i molta sort tant a tu com a la seva família.

Paraules de comiat del Grup Municipal del Partit Popular

Sr. Manel Escobar.- Adreça les següents paraules a les dues regidores:

A la senyora Imma Carrion
Assegura a la senyora Imma Carrion que el que li queda d’aquesta persona a la sala
de plens és la seva amabilitat i el coneixement en el món de l’ensenyament. Sap que
per qüestions de govern i d’oposició no han pogut compartir més. Tampoc per les
diferencies d’àrees han pogut compartir més en el món de la política.

Sap que les aportacions de la senyora Imma Carrion en els temes de l’ensenyament i
espera -tot i que, políticament, no pensen de la mateixa manera- que les seves
aportacions hagin estat molt vàlides per al nostre municipi.

Desitja a la senyora Imma Carrion el millor per a la seva vida personal i privada.

A la senyora Magda Casamitjana
Recorda a la senyora Magda Casamitjana que de la “quinta del 99”, en aquesta sala
de plens, com a regidors en queden tres persones. L’alcaldessa, la mateixa senyora
Casamitjana i ell mateix.

En el seu dia varen compartir bons moments i no tant bons moments. Com a bons
moments, recorda la governabilitat d’un gran municipi que era la nostra vila, un
projecte de futur. Van posar totes les eines necessàries per tirar-ho endavant. No sap
si més bé o més malament, però està convençut que des de la seva manera de
veure les coses va posar tot el millor de si, perquè això és fes realitat.

Com a pitjor moment i del què creu que no s’ha recordat, perquè no és cap retret i no
sap si tocava o no, és quan van viure la pèrdua del seu company, senyor Artur
Fonolleras i que li agrada sempre tenir-lo en el record.

Com ha dit a la senyora Imma Carrion, li desitja sempre el millor a nivell personal per
a ella i per a la seva família.
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Paraules de comiat del Grup Municipal del  Partit Socialista-PM

Sr. Carles Ferrer.- Adreça unes paraules a la senyora Magda Casamitjana, que llegeix a
continuació

A la senyora Magda Casamitjana
“Estimada Magda, Magda Casamitjana, alcaldessa de les persones. Avui és un dia en
què nosaltres, els teus companys et volem dir: “Magda gràcies” Ho fem en nom dels
rosincs, aquells que un 16 de juny del 2007 et va permetre ser alcaldessa en coalició i ser
la primera dóna alcaldessa.

Recordem aquell dia, la sala de plens era a vessar. Es respirava un nou aire, il·lusió,
entusiasme, ganes, un projecte en comú que vares liderar amb el teu tarannà, la teva
senzillesa, la proximitat amb les persones, la teva empatia. Magda, tu vas fer que
l’Ajuntament tothom el sentís com a Casa del Poble.

No era una tasca fàcil la que tenies davant, però amb la il·lusió de tots, amb l’esforç,
l’entesa i amb les ganes de donar un nou rumb a la vila de Roses, vas capitanejar un
projecte de canvi, una nova manera de fer, governar i aviat vàrem començar a veure els
seus fruits.

Entenem que Roses havia de ser un referent mundial. Vas crear l’àrea de Promoció
Econòmica i aviat et vas posar a treballar per col·locar Roses Ciutat en un mapa del Món i
ho varem aconseguir.

Roses, dins del circuit de les badies més maques del Món, amb l'estació nàutica
impulsant projectes, obrint un marc d’oportunitats, per tal que el turisme, del que en
depenem confiés en un model genuí, brillant, únic, emparat per la capacitat i enginy dels
rosincs, dels nostres potencials i experiències i com no pel marc natural que ens envolta,
privilegi del qual podem fer gaudir el Món.

Però tu Magda, no només miraves cap en fora, Magda entenia que dins de la nostra
ciutat havíem d’intentar resoldre situacions i aportar oportunitats noves, el Pla de Barris,
aconseguint iniciar la remodelació del casc antic de Roses i dur a terme actuacions de
millora i adequació social.

Vàrem aconseguir excloure les propietats de la Gola de l’Estany, de l’atermanament de la
zona Marítimo-Terrestre retornant els terrenys als seus propietaris.

Vas mirar cap a les escoles, la mainada, el futur del poble i vas augmentar la partida
d’ajuts als llibres, perquè tots poguessin gaudir de les mateixes oportunitats, els ajuts ja
no es donaven en mà. Eren les AMPES qui prenien protagonisme com a associació. Els
vares augmentar els ajuts per a la seva gestió com a la resta d’entitats del municipi,
perquè entenies que són les entitats qui millor coneixen la dinàmica real de Roses i els
vas donar confiança i proporcionar les eines necessàries amb un reglament d’entitats per
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tal que totes tinguessin les mateixes oportunitats, només a raó de la seva capacitat de
gestió, sense cap favoritisme d’una envers les altres, democratitzant realment la manera
de fer política de l’Ajuntament.

Es va constituir l’àrea de Cultura i amb els seus projectes vas dinamitzar la Ciutadella, el
Castell de la Trinitat amb exposicions, activitats culturals, publicacions d’interès local,
aplicant noves tecnologies, es va construir l’edifici de Ca l’Anita per destinar-lo a les
activitats socio-culturals que és equipament que va rebre un premi d’arquitectura
contemporània i dos anys i mig després romà tancat.

Juntament amb Castelló d’Empúries es va crear la borsa d’habitatge, facilitant l’accés a
l’habitatge, a les persones amb recursos baixos.

Bé, moltes i moltes més coses podríem recordar avui, però estem convençuts que la teva
feina, que encara perdura, és el teu llegat i la història és qui, en definitiva, donarà els
mèrits a la feina feta. Nosaltres estem convençuts que així és.

Nosaltres, els teus companys, tenim la necessitat d’adreçar-nos a la Magda, l'amiga, la
companya amb la que hem compartit l’entusiasme per un projecte de ciutat a l’alçada dels
rosincs.

Et desitgem tot el millor en la teva nova etapa de la vida. Gràcies per ser-hi sempre com a
persona, amiga. Sabem positivament que ens trobaràs a faltar, igualment nosaltres a tu,
però també sabem que sempre seràs al nostre costat amb els teus valors i les teves
ganes, que donaràs sempre el millor de tu, amb la teva espontaneïtat i amb l’estima que
des del fons de tots els nostres cors ens tindràs sempre.

Sort, salut i moltes gràcies per tot Magda”.

Paraules de comiat del Grup Municipal de Convergència i Unió

A la senyora Magda Casamitjana

Alcaldessa.- De part de CiU i també de l’alcaldessa diu que ens ha deixat feina per fer.
D’algunes d’aquestes coses podria contestar, però no és el moment, perquè s’estan fent
o estan fetes. En tot cas, ara que és alcaldessa, agraeix la dedicació i el temps que es
perd o que es guanya, perquè es guanya  a la política dedicant-lo al poble, però el deixes
de portar moltes vegades a la família i als amics.

És cert que quan un és alcalde o alcaldessa, tens tota una dedicació i que el primer que
s’ha de fer és agrair-li a la família. Per tant, gràcies pel teu temps, gràcies per la teva
feina, nosaltres continuarem aquí.

No dubtis que qui hi hagi o qui hi ha hagut i  qui hi haurà continua treballant per al poble
de Roses i, evidentment, que alguna de les coses que has fet perduraran en el temps.
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Moltes gràcies Magda i, sobretot molta salut per a tu i per a tota la teva família, perquè la
sort va companya si tenim salut. Gràcies.”

Paraules de la senyora Magda Casamitjana

“Per acabar, moltes gràcies Ianna i Francesc. La veritat és que han estat unes paraules
que no m’esperava. Moltíssimes gràcies, no només com a amics, sinó com a grup a
l’oposició, però grups d’amics.

Manel, avui no tocava, ja ho vaig dir quan tocava. Vaig ser alcaldessa, perquè l’Artur
Fonolleras va voler, sinó no hauria estat alcaldessa. El que sí et demano i no és cap retret
tampoc, és que el Pla de Barris portava el nom d’Artur Fonolleras, torneu-li a posar. Es va
fer en un ple i així ja quedarà posat.

Montse, moltes gràcies per les teves paraules.

Moltes gràcies Carles. Li he dit: “No em facis plorar” i m’ha fet cas i no m’ha fet plorar.

Molt bones festes de Nadal i per qualsevol cosa que necessiteu,  jo sempre seré a
Roses.”

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Excusa el senyor Manel Escobar que abandona el ple, perquè ha de ser a
Barcelona molt aviat i també excusa la senyora Magda Casamitjana.

10.- PRECS I PREGUNTES

Com que no hi ha cap intervenció en el punt següent de precs i preguntes, l’alcaldessa
desitja a tots molt bon Nadal, bones festes i que l’any 2014 es compleixin les il·lusions de
tots.

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 14:45
hores, de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta El secretari general

Montse Mindan i Cortada Fco. Luís Muñoz Cameo


